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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2025-04-22

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 119 

Svar på motion om markeringsavgifter från 
Stefan Hanna (UP)
KSN-2024-03242

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Stefan Hanna (UP) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 4/5 november 2024 

• att markeringsavgifter kopplade till nyttjande av kommunens fastigheter inte 
med automatik ska höjas med 3 procent per år. 

Beslutsunderlag

• Tjänsteskrivelse daterad den 3 april 2025
• Bilaga 1, Motion om markeringsavgifter från Stefan Hanna (UP)
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från idrotts- och fritidsnämnden 17 mars 2025

Yrkande

Stefan Hanna (UP) yrkar bifall till föreliggande förslag att besvara motionen.

Beslutsgång

Ordföranden finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.
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Svar på motion om markeringsavgifter från 
Stefan Hanna (UP)  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Ärendet 
Stefan Hanna (UP) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 4/5 november 2024  

• att markeringsavgifter kopplade till nyttjande av kommunens fastigheter inte 
med automatik ska höjas med 3 procent per år.  

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret och kultur-, idrotts- och 
fritidsförvaltningen.  

Ärendet har behandlats av idrotts- och fritidsnämnden 17 mars 2025 som föreslagit att 
motionen besvaras med föredragningen i ärendet. Ledamoten för (C) reserverade sig 
till förmån för sitt eget avslagsyrkande. 

Föredragning 

Kommunstyrelsen uppdrar årligen till nämnderna att i samband med yttrandet om 
förslag på Mål och budget bereda och fastställa nämndens förslag till taxor och avgifter 
inför nästkommande budgetår. Kommunfullmäktige beslutar årligen om 
nästkommande års taxor och avgifter som del av mål och budgetbeslutet.  

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2025-04-03 KSN-2024-03242 
  
Handläggare:  
Ewa Wennmark 

 
 
 

http://www.uppsala.se/
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Kommunfullmäktige beslutade den 4-5 november 2024 (§ 231) i enlighet med idrotts- 
och fritidsnämndens förslag om markeringsavgifterna för år 2025. 

Idrotts- och fritidsnämndens taxor och avgifter är fördelade i markeringsavgifter utifrån 
tre olika kategorier: Taxa 1 (ideella föreningar), taxa 2 (skolor och andra kommunala 
verksamheter) och taxa 3 (privatpersoner och övriga förhyrare). 

Markeringsavgifterna för taxa 1 (ideella föreningar) skrivs årligen upp enligt Uppsalas 
pris- och löneuppräkning (UPL). Uppräkningen av markeringsavgifterna 
(föreningslivets kostnad) harmoniserar med det bidrag som föreningarna får för 
aktiviteter i form av sammankomstbidrag och aktivitetspoängsbidrag. 
Föreningsbidraget skrivs även det upp årligen enligt Uppsalas pris- och 
löneuppräkning (UPL). Därmed harmoniserar föreningsbidraget med föreningarnas 
kostnad varje år för markeringsavgifterna.  

Markeringsavgifterna för taxa 2 (skolor och andra kommunala verksamheter) och taxa 
3 (privatpersoner och övriga förhyrare) skrivs årligen upp enligt samma index som 
nämndens lokalhyror, det vill säga med konsumentprisindex (KPI) för indexmånad 
oktober. Uppräkningen av taxa 2 och taxa 3 harmoniserar därmed nämndens årliga 
ökning av lokalhyreskostnaderna.  

Ingen årlig uppräkning alternativt en helt generell årlig uppräkning skulle sakna 
koppling till föreningarnas och nämndens faktiska kostnader. Vilket skulle riskera att 
missgynna såväl föreningslivet som nämndens möjlighet att övertid bibehålla och 
finansiera lokalerna. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inga med föreliggande förslag till beslut.  

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 3 april 2025 
• Bilaga 1, Motion om markeringsavgifter från Stefan Hanna (UP) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från idrotts- och fritidsnämnden 17 mars 2025 

 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Birgitta Pettersson Ingela Hagström  
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör och 

biträdande stadsdirektör 
 

 

 



                                                                                                                                   2024-10-21 

 

 

Motion om Markeringsavgifter 

  

Föreningslivet har fått mycket ändrade förutsättningar jämfört med 30 år sedan. Framför 
allt blir det allt svårare att få människor att ställa upp på att utföra ideella arbetsinsatser. 
Utöver personalkostnader är lokalkostnader i form av markeringsavgifter en av de 
största kostnaderna. Eftersom föreningslivet har en mycket stor positiv betydelse för 
samhällsutvecklingen anser jag inte att markeringsavgifter med automatik ska höjas 
med 3 procent per år. Kommunen bör i stället inkludera en översyn av 
markeringsavgifterna i samband med varje verksamhetsårs budgetarbete. En generell 
kostnadsuppräkning kan tyckas väl motiverad då det alltid är känsligt att efter några år 
tvingas göra höjningar som är betydligt högre än 3 procent. Ett automatiskt förslag på en 
årlig höjning har sina fördelar men den måste tydligt prövas av berörd nämnd, 
kommunens styre och samtliga partier i samband med nya Mål & budget. 

 Jag yrkar: 

att markeringsavgifter kopplade till nyttjande av kommunens fastigheter inte med 
automatik ska höjas med 3 procent per år. 

  

Stefan Hanna 

Partiledare  

Utvecklingspartiet demokraterna 

 

Inkom till Uppsala kommun 2024-11-05, KSN-2024-03242-1
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Idrotts- och fritidsnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2025-03-17

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 21 

Svar på motion om markeringsavgifter från 
Stefan Hanna (UP)
IFN-2025-00030

Beslut

Idrotts- och fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Stefan Hanna (UP) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 4/5 november 2024 

• att markeringsavgifter kopplade till nyttjande av kommunens fastigheter inte 
med automatik ska höjas med 3 procent per år. 

Beslutsunderlag  g  Beslutsunderlag

• Tjänsteskrivelse daterad den 18 november 2024
• Bilaga 1, motion om markeringsavgifter från Stefan Hanna (UP)

Yrkande

Tilde Lind (C), med instämmande av Madeleine Andersson (M), Marcus Jansson (M), 
Torkel Kjösnes (KD) och Anders Wallin (L) yrkar att idrotts- och fritidsnämnden beslutar 
att avslå motionen.

Karolin Lundström (V) yrkar att idrotts- och fritidsnämnden beslutar att besvara 
motionen med föredragningen i ärendet.

Beslutsgång

Ordföranden ställer Tilde Linds (C) yrkande att avslå motionen mot sitt eget yrkande 
att besvara motionen och finner att nämnden beslutar att besvara motionen. 

Omröstning begärs och genomförs. 

Inkom till Uppsala kommun 2025-03-26, KSN-2024-03242-3
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Idrotts- och fritidsnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2025-03-17

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Den som röstar att besvara motionen röstar JA och den som röstar att avslå motionen 
röstar NEJ. 

Med sju JA-röster och sex NEJ-röster finner ordföranden att nämnden beslutar att 
besvara motionen. 

Reservation

Tilde Lind (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget avslagsyrkande.
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